
V sobotu 15. února odpoledne patřil opět sál na úřadě našim dětem. Konal se
zde karneval. Sál praskal ve švech, přišli malí i větší, ale dokonce i ti nejmenší!
Sál se zaplnil různými maskami od princezen, kovbojů, čarodějů, rytířů až po
roztomilá zvířátka jako je beruška, včelka, žabička a nechyběl ani Asterix 
a Obelix.
Karneval tradičně zahájili klauni šášula Bláňula a Dádula, kteří k sobě pozvali
masky. Všechny masky se nakonec představily ve společném tanečním
kolečku. Odpoledne bylo plné soutěží. Nechybělo přenášení vajíček na lžíci,
tanec s balónky, kolíčkovaná i oblíbené podtancování provazu společně 
s dospěláky a další hry.
Děti za odměnu dostaly sladkosti i drobné dárečky. Každý si domů odnesl
diplom za krásnou masku, veselého perníčka a plno zážitků. O občerstvení se
postarala děvčata z kulturní komise, kterým patří veliké díky. O hudbu se nám
staral sám pan starosta.
Nakonec jsme vytvořili dlouhou lokomotivu plnou dětí a dospělých. Projeli jsme
se na písničku „Jede, jede mašinka“ celým sálem. Nálada byla veselá a všichni
jsme si to užili.

D.T.
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LEDEČÁK
...občasník pro Ledečáky a přátele obce

RADOSTI A STAROSTI 
LEDECKÉHO STAROSTY
Sníh za okny naznačuje, že se zima ještě
nevzdává. Je tedy čas, kdy zahrada ještě
odpočívá, ale příprava zahradní techniky 
je v plném proudu. 
Začátek tohoto roku vypadá nadějně, nejen
že se podařilo získat stavební povolení na
stavební úpravy přízemí budovy školy,
změnu využití a snížení energetické
náročnosti. Podařilo se i uspět s žádostí 
o dotaci na část projektu, a to na snížení
energetické náročnosti. Uspoříme tím 50 %
nákladů na zateplení budovy, vytápění,
elektroinstalace a doplnění výplní otvorů v
celkové výši 2,75 mil z rozpočtu obce. Na
zbývající práce spojené s opravami budovy
jsme požádali o dotaci z jiného dotačního
programu. V případě, že budeme úspěšní i
tentokrát, získáme dalších 1,9 mil. do
rozpočtu obce, celkem tedy 4,65 mil. Kč, 
což je polovina rozpočtu obce na celý rok. 
V případě dětské skupiny je situace poněkud
komplikovanější, ale také na dobré cestě. 
Ač byla žádost o dotaci podaná už v srpnu
loňského roku, doposud nebyla zpracovaná
poskytovatelem. Dobrou zprávou je, že už
byly předložené podklady připomínkovány 
a žádost byla doplněna, nyní se čeká na
vyjádření a stanovení uznatelných nákladů, 
v tomto případě je dotace ve výši 100 %
nákladů. Trochu toho čekání se jistě vyplatí,
v našem případě se jedná o 9,7 mil Kč, 
což je více než roční rozpočet obce.
Mimochodem je to částka dost podobná
nákladům na odbahnění rybníku Hrádek, 
za jedny peníze tedy můžeme mít obojí, 
což je záměr od samého počátku našeho
snažení. Zastupitelé obce tedy obec
nezadlužují, jak by se mohlo zdát, ale jednají
v zájmu obce, aby za uspořené prostředky
získali co nejvíce užitku pro nás všechny.
Vypadá to, že nás čeká rok náročný, plný
změn, jakmile budeme mít informaci, jak jsme
dopadli s žádostí u dětské skupiny, začneme
vyhlašovat jednotlivá výběrová řízení, vybírat
dodavatele a začneme se samotnou
realizací, rozpočet obce je na tyto nemalé
investice připravený.
Zima je doba vegetačního klidu, doba, kdy 
se má každý hospodář starat o prořezávání 
a kácení přestárlých stromů, ve větším
množství nás to čeká, věřím, že naposledy, 
v parku Šternberk. V části parku, který je ve
vlastnictví obce, se jedná zhruba o desítku
stromů, na cestě lemující přiléhající louku je
to s kácením podobné. To je za mne zpráva
vlastně dobrá, konečně budeme moci začít 
s výsadbou stromů nových a s parkovou
úpravou celé lokality. V tomto případě jsem
rád, že jsme nezůstali nečinní, a i přes
počáteční nevoli některých občanů se do
redukce přestárlých stromů pustili. Park stojí
na svém místě, nevznikla tam žádná planina, 
jak se mnozí obávali, park je bezpečnější pro
své návštěvníky a o to nám všem přece jde.
Ohledně rybníku Hrádek, stále řehtá úřední
šiml, po přerušení řízení byly požadované
dokumenty doplněny. 

UPOZORNĚNÍ
Ani naší obci se nevyhýbají různá
nebezpečí, vedle lavičky u Zikaňáku byla
nalezena injekční stříkačka.
Poučte prosím svoje děti, jak se takovém
případě chovat. 
Na injekční stříkačku nesahat a upozornit
rodiče na to, kde se nachází. Informujte
obecní úřad, abychom tuto situaci mohli
společně řešit, uvítáme i informaci, kdo v
obci by mohl potřebovat pomoci s touto
závislostí.

P.T.

3. ROČNÍK LEDECKÉHO KOLÁČE
Pečete rádi a chcete se s tím podělit i s
ostatními? 
Zveme na 3. ročník Ledeckého koláče! 
V soboru 15. března od 15 hodin v sále
obecního úřadu.
Průběh soutěže:
Od 14 hod příjem soutěžních vzorků,
Od 15 hod ochutnávka a hodnocení při
dobré kávě
Od 16 hod vyhodnocení.
Přihlásit se můžete na telefonním čísle 724
127 679 nebo na e-mailu:
kultura@obec-ledce.cz

D.T.

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ
První únorovou sobotu jsme na našem
obecním úřadě přivítali mezi nás nové
občany dva nové občánky: Emu Zlámalovou
a Tobiáše Kozelku.

D.T.

Ovšem Hrádek se řeší na stavebním úřadě v Kladně, kterému nebyly
dokumenty ze Slaného předány. Pohnuli jsme se opět až po urgenci naší paní
místostarostky, za což jí patří dík.
Radost, věřím nejen mně, dělá velké množství kulturních akcí. Není měsíce,
aby se v Ledcích něco nedělo. Naposledy před vydáním Ledečáku se konal
dětský karneval. Je vidět, že vedete děti ke kulturnímu životu již od kolébky,
karnevalu se zúčastnila i dítka ještě v plenkách. 
Závěrem bych vás chtěl pozvat na veřejné zastupitelstvo obce, které se bude
konat 27. 2. 2025 od 18 hodin v sále obecního úřadu. Podrobněji budeme
informovat o tom, co se povedlo od posledního zastupitelstva a co nás čeká v
nejbližší době i vzdálenější budoucnosti. Mimo jiné představíme projekt
doplnění veřejného osvětlení nebo odvodnění komunikace pod myslivnou.
Součástí programu je i diskuze s občany. Bylo by škoda jí nevyužít k debatě
o tom, co zrovna vás trápí, nebo naopak těší.                                   Váš starosta

JARNÍ KONCERT
Srdečně zveme na JARNÍ KONCERT v kapli
sv. Jana Křtitele. Dne 29. března od 17
hodin. Na flétnu zahraje Kateřina Fišerová a
na klávesy Petr Littmann. 

D.T.

VÁNOČNÍ KAPLE
V předvánoční pátek 20. prosince 2024 se
v naší ledecké kapličce uskutečnil vánoční
koncert.
Nejdříve nám děti navodily vánoční náladu
jejich krásnou hrou koled na flétnu. 
S vánočními písničkami pokračovalo duo
Fanda a Ondra, kteří nám zazpívali 
v doprovodu kytary a cajonu.
Nakonec nám zazpíval sbor 
MODRÉ PONDĚLÍ, který zahrál jak klasické
písně, tak i vánoční koledy, kterými
rozezněl celou kapličku včetně diváků.
Během celé akce nesmělo chybět ani
pohoštění včetně teplého svařáku. 
Každý, kdo se přišel podívat, dostal
perníček se znakem obce.
Děkujeme všem zúčastněným a těšíme se
zase na další krásný společný koncert.

D.T.



POSLEDNÍ (?) MÁJE V LEDCÍCH
Máje, oslava jara a mládí, v Ledcích bohužel poslední tradiční
akce, která nám tu zůstala.
Dnešní přetechnizovaná a přemoderní doba, kdy se vše
odehrává kdesi ve virtuálním světě tradicím moc nepřeje. Vše
se zrychluje, lidé spolu komunikují přes zeď mobilními telefony
či počítači, osobní kontakt je čím dál tím vzácnější. Ani Ledcům
se tato „moderní“ doba nevyhnula.  
Kam směřuji: jako každý rok, ač je do májů daleko, tak se
objednávají kapely, zajišťují chlapci, kteří by vyvedli děvčata. 
A tady je náš začátek konce. Budou chlapci a děvčata, kteří by
oslavili své mládí v tradiční májové akci? Význam májových
oslav je pro Ledečáky veliký, což každoročně dokazuje velká
účast v průvodu obcí a na večerní zábavě. 
Chtěl bych díky tomuto článku zahájit společnou debatu 
- chceme tradiční Ledecké máje? Co proto můžeme udělat?
Mám doma dívku nebo chlapce, kterých se to týká, nebo snad
sousedi? Podpořme je, vysvětleme jim důležitost udržování
tradic, naveďme je správným směrem, pomozme jim, odměnou
nám bude udržení tradic, které když zaniknou, tak zanikne 
i společenský život v Ledcích.

P.T.

POTÍŽE SE SBĚREM TEXTILU: KONTEJNER U MUZEA SE MĚNÍ
VE SKLÁDKU
Jistě jste si všimli neutěšené situace u kontejnerů na textil u
muzea a Dětského domova. Od konce minulého roku nebyly
vyvezeny, a místa, která měla sloužit ke sběru nepotřebného,
ale stále použitelného oblečení, se změnila ve skládku. Hromadí
se zde pytle s textilem, oblast bývá plná roztroušeného,
znečištěného oblečení, do kterého prší, padá listí a zanáší se
další nečistoty.
Firma, která kontejner spravuje a na kterém jsou umístěna loga
„Charitativně ekologická sbírka“ a „Dětské krizové centrum“ na
opakované výzvy obce nereaguje. Telefonní číslo uvedené na
kontejneru je permanentně obsazené, na zprávy a výzvy nikdo
nereaguje. Děkujeme tímto panu Krupičkovi, že se v rámci
možností postaral o likvidaci nepořádku.
Z důvodu neplnění smluvních závazků jsme firmě podali
písemnou výpověď od smlouvy a požadujeme okamžité
odstranění obou jejich kontejnerů. Jelikož má od 1. 1. 2025 obec
zákonnou povinnost zajistit sběr textilního odpadu, oslovíme
jinou firmu, která tuto službu zajistí. Žádáme všechny, aby do
doby, něž se situace vyřeší, nenosili na místo další oblečení. 

M.Ž.

SCHŮZKA O STAVU SILNIC V OBCI:
PŘISLÍBENÉ OPRAVY A DALŠÍ JEDNÁNÍ
Dne 9. ledna 2025 proběhla v terénu
pracovní schůzka mezi zástupci obce a
Krajské správy silnic. 
Hlavním tématem bylo posouzení stavu
komunikací v oblastech Ledce, Přelíc,
Smečno a Hradečno. 
Schůzky se zúčastnili vedoucí oblasti
Krajské správy silnic pan Motal,
cestmistr pan Hejda a za obec paní
Žáková.

Hlavní projednávané body
1. Silnice Ledce–Přelíc
Vozovka je ve velmi špatném stavu,
chybí vodorovné dopravní značení.
2. Silnice Smečno–Ledce
Krajnice jsou výrazně poškozené,
vodorovné značení chybí.
3. Lesní úsek nad Hradečnem
Vozovka je ve špatném stavu, silnice
postrádá vodorovné značení.
Tento úsek je využíván i těžkými
vozidly, včetně kloubových autobusů.
4. Páteřní silnice v Ledcích
Povrch je popraskaný a místy se
propadá. Pravděpodobnou příčinou je
sedající podloží po budování kanalizace.
5. Kácení stromů
Cestmistr pan Hejda informoval obec o
plánovaném kácení staré lípy na cestě
do Hradečna, která je dle arboristického
posudku v havarijním stavu. 
Obec požádala, aby byla na uvolněné
místo vysazena nová zeleň.
Přislíbené kroky a budoucí rozhodnutí
Na základě jednání Krajská správa silnic
přislíbila následující opatření, jejichž
realizace bude záviset na rozhodnutí
vedení:
Silnice Ledce–Přelíc: 
Plánuje se nový povrch v roce 2025,
vodorovné značení by mělo být
obnoveno na jaře téhož roku.

Silnice Smečno–Ledce: 
Obnova vodorovného značení je
předběžně slíbena na jaro 2025.

Lesní úsek nad Hradečnem: 
Krajská správa silnic tento úsek
nepovažuje za kritický, oprava proto
není v nejbližším plánu. Obec však
upozorňuje na nebezpečný stav,
zejména s ohledem na provoz autobusů.
Další kroky budou záviset na rozhodnutí
vyšších orgánů.

Páteřní silnice v Ledcích: 
Sanace prasklin je předběžně slíbena v
průběhu roku 2025.

Rekultivace zeleně: 
Po odstranění lípy bude kraj vyzván k
náhradní výsadbě.

Zápis ze schůzky byl předán řediteli
Krajské správy silnic, který přislíbil další
jednání s náměstkem provozního úseku.
Obec bude situaci nadále monitorovat a
usilovat o urychlené opravy, zejména v
nejproblematičtějších úsecích.

M.Ž.

POZVÁNKA NA VEŘEJNOU PREZENTACI STRATEGICKÉHO
PLÁNU OBCE LEDCE
Srdečně vás zveme na veřejnou prezentaci Strategického
plánu obce Ledce, která se uskuteční 13. března 2025 od 17:00
hodin na Obecním úřadě.
Strategický plán je klíčovým dokumentem, který určuje
směřování naší obce v nadcházejících letech. 
Je výsledkem dotazníkového šetření s účastí vás, občanů, za
což vám zastupitelé obce srdečně děkují. 
Dále na jeho tvorbě spolupracovala pracovní skupina složená
ze zastupitelů obce, zástupců společnosti Agra, Dětského
domova, firmy Etincelle (nového majitele vily Bellevue) 
a odborné firmy vybrané zastupitelstvem.
Věříme, že vám prezentace možného budoucího vývoje obce
přinese zajímavé informace. Děkujeme za vaši účast v
dotazníkovém šetření a těšíme se na setkání na veřejné
prezentaci! Strategický plán je dílem nás všech.

M.Ž.

ODBAHNĚNÍ A
REVITALIZACE  JEZÍRKA U
PRAMENE DR. PROKŠE:
POKRAČOVÁNÍ
Obec se i nadále snaží
pokračovat v realizaci
projektu odbahnění a
revitalizace malé vodní
plochy. Tento projekt je
klíčový nejen pro ochranu
místního přírodního bohatství,
ale i pro zlepšení kvality vody
a zajištění dlouhodobé
udržitelnosti tohoto vodního
zdroje.
Bohužel jsme v současnosti
narazili na vážný problém,
který celý projekt zastavil.
Pro realizaci potřebujeme
získat souhlas od majitele
pozemků v sousedství
rybníka. Tyto pozemky jsou
vlastněny společností Státní
statek Křivoklát v likvidaci, 
u které zatím nebyl jmenován
likvidátor. Tato situace nás
dostala do patové pozice, kdy
nemáme s kým jednat 
o souhlasu potřebném pro
pokračování projektu.
Podle zástupce Stavebního
úřadu ve Slaném, paní
Kubíčkové, existuje možnost,
jak tento problém obejít – tzv.
opatrovnictvím. To by
umožnilo pokračování
projektu bez nutnosti přímého
souhlasu vlastníka. 
Abychom však tento krok
mohli učinit, musíme doložit
důkaz o tom, že rybník
Rybička je skutečně 
v majetku obce. Tento důkaz
nám však v současnosti
chybí, kromě výpisu 
z katastru nemovitostí.
Rádi bychom touto cestou
požádali všechny, kteří mají
jakékoliv historické nebo jiné
dokumenty, které by mohly
potvrdit vlastnictví rybníka
obcí, aby nám je poskytli.
Jakýkoli důkaz, ať už
písemný, fotografický nebo
jiný, by nám velmi pomohl 
v dalším postupu.
Pokud tedy máte jakékoli
informace či dokumenty,
kontaktujte nás na úřadě.

M.Ž.

ROZKVETLÉ LEDCE
Milí Ledečáci, i když to venku
nevypadá a zatím je nám lépe
doma u kamen, jaro se pomalu
blíží. Těšíme se na teplé dny a
mnozí 
z nás i na zahrádky.
Pokud se tak jako já nemůžete
dočkat prvních jarních kytiček a
přemýšlíte, kdy a jak osadíte
venkovní truhlíky, jestli vsadíte
na tradiční převislé či plnokvěté
muškáty, barevné sametové
petunie a surfinie, elegantní
fuchsie nebo střapaté
gazanie,…. máme pro Vás tip na
letošní květinovou sezonu.
Ozdobte svá okna truhlíky,
květináči nebo jinými vhodnými
nádobami s květinami, přidejte
ozdobný zápich, keramickou
ozdůbku, mašličku nebo cokoli
Vás napadne a podělte se o tu
krásu 
s každým, kdo půjde okolo. 
Vyfoťte rozkvetlá okna, balkony,
zábradlí a zašlete nám fotky,
budeme je průběžně
zveřejňovat na našich FB
stránkách.
Nejhezčí květinová výzdoba
bude odměněna.

K. Široká
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VELIKONOCE A JARMARK
Myslím,že se všichni již také
těšíte na jaro a na Velikonoce. 
Připomínám je již nyní hlavně z
toho důvodu, že bychom letos
chtěly s kulturní komisí připravit
velikonoční jarmark, a to je akce
o spolupráci s vámi, aktivními
spoluobčany. 
Na akci dostanou šanci předvést
svou šikovnost všichni, kteří se
rádi zabaví výrobou jakýchkoliv
rukodělných výrobků. Zřejmě
především ženy, ale možná i
muži, děti...
Jarmark by měl nabídnout vaše
výrobky nejen formou výstavky, 
ale i k prodeji. Samozřejmě
nejvíc budou vítány různé
velikonoční výrobky a dekorace,
ale přivítáme 
i prezentaci dalších věcí, které
doma tvoříte.
Takže všichni, kteří máte zálibu 
v tvoření, máte dostatek času
ještě během nevlídných dní a
dlouhých večerů něco vytvořit a
na jarmarku všechny potěšit. 
Určitě plno z vás plete, háčkuje,
šije, tvoří z korálků, drátků,
keramiky, dřeva, dobře peče
atd.
Jen prosíme, kvůli organizaci,
abyste se nám předem ohlásili.
Dotazy samozřejmě zodpovíme: 
osobně - Tichavová, Benešová,
telefonicky:
724 127 679, 
732 335 122.
Takže neváhejte, těšíme se!

B.B.


